
Vi har nok kunnskap!
Hvorfor sier ikke politikerne

NEI?

Vidar Lindefjeld
http://lanaturenleve.no



På 15 minutter 

skal jeg synliggjøre det meningsløse ved norsk, landbasert 
vindkraft... 

Det må gå litt fort. Noen fakta til å begynne med:



Norge

er et vannkraftland!

Vi har verdens beste vannkraftressurser og er et av de 
meget få land som er selvforsynt med fornybar energi 



Norge på fornybartoppen

● 66 % av vårt totale energiforbruk er i dag fornybart. Vi 
skal opp på 67,5% innen 2020 (fornybardirektivet)

● Vi eksporterer kraft (4 TWh i gj.snitt, i 2012 18 TWh)
● Stort potensial: Ca. 7,5 flere TWh bare ved 

oppgradering, energieffektivisering gir minst 15 TWh til 
● Forventet økt nedbør i årene fremover vil fylle 

magasinene



Sertifikatavtalen med Sverige innebærer 

● at det til sammen skal bygges 26,4 TWh innen 2020, 
herav 13,2 i Norge

● at de to land skal betale titalls milliarder i subsidier 
(“grønne sertifikater”) til fornybarutbygging

● at støtten er teknologinøytral og kan gå til f. eks. 
vannkraft, sol og vind



Konsesjoner i kø!

1. Det er gitt 83 konsesjoner, produksjon 17,5 TWh
2. Under behandling: 70 søknader til
3. Potensielt: 153 anlegg. Ca. 5.500 turbiner. Antatt samlet 

produksjon 41,3 TWh
4. Hele landet er berørt, fra Finnmark til Østfold
5. Direkte beslagt areal: Ca. 4.400 km2. Legger man til  

buffersone (10 el. 20 km) kan man mangedoble tallet 
6. Faktisk produksjon 2013: Ca. 1,9 TWh. 2020: Ca. 5?



Blir alt utbygd?

Nei, sier NVE og bransjen. Det er ikke lønnsomt å bygge ut 
alt. Det har de nok rett i

Hvorfor da gi konsesjoner som langt overstiger avtalen med 
Sverige? Og hvor mye blir utbygd? 5 TWh, 15, 25? 

Hvorfor åpne for så mye usikkerhet og splid i kommuner og 
lokalmiljøer og for så mye skjønn hos utbyggerne? Og hvor 
er den politiske styringen?



Fremfor alt:

Hvorfor overhodet tilrettelegge for en utbygging som 
● er energipolitisk unødvendig
● er uten noen dokumenterbar klimaeffekt
● kan ødelegge titusenvis av km2 norsk natur for 

bestandig, med bl. a. tusenvis av kilometer med nye, 
brede, helårsåpne veier i hittil fri natur 



For bestandig? 

JA! For kan et vindindustrianlegg med turbiner, veier og 
fundamenter tilbakeføres til førtilstand ved konsesjonens 
utløp? 

- NVE forutsetter dette i sine konsesjonsvilkår  
- Norwea sier: “En fordel ved vindkraftutbygging er at utbygging av 
vindkraftparker er reversible naturinngrep. Landskapet kan i ettertid i 
stor grad tilbakestilles til slik det var før utbygging” 

Dette er sludder! Tiden er inne til noen bilder...



Om valg av ord
Dette er en 
vindmølle... 

Det saken dreier seg om, 
er vindturbiner. Den 
dreier seg også om 
vindindustrianlegg, ikke 
“vindparker”



Men de er da ganske flotte - 

der de gror 
organisk opp av
blomsterengen -

sier de som 
har vært i 
Danmark...



Virkeligheten i norske heier er slik



Fra “Sinsenkrysset”, Lista Vindkraftverk, Vest-Agder

50 meters
bredde



Veiskjæring, Lista

                             



Fra Midtfjellet, Fitjar, Hordaland



Fra Midtfjellet



Veikryss på Midtfjellet



Midtfjellet, klar til montering



Et fundament på Høg-Jæren



En rotorvinge under transport



Derfor veianleggene...



Så slik blir det! Fra Smøla



Reversibelt?

Sannheten er: 

Det finnes ikke økonomi i noe vindindustrianlegg til å fjerne 
mer enn selve turbinene - i beste fall...



Og selv alt dette 

kunne kanskje aksepteres om det hadde noen hensikt, f. 
eks. ga en miljø- eller klimagevinst i Norge eller i Europa 

Det finnes ingen dokumentasjon på at det er slik

Klimaargumentet for vindkraft blir helt grotesk når man ser 
hva utbyggingen gjør med norsk natur. Den er 
ødeleggende for alt vi nordmenn har lært å sette pris på!



Vil vi hjelpe klimaet 

er det vår vannkraft vi må satse på + energieffektivisering

De planlagte vindindustrianleggene er ineffektive og langt 
verre for norsk natur, naturmangfold og for folk flest enn 
vannkraftutbyggingen noengang har vært i nærheten av 



LNLs konklusjon blir etter alt dette

Vi har tilstrekkelig kunnskapsgrunnlag! 

Regjeringen og våre stortingspolitikere må stoppe 
galskapen mens det ennå er tid

Lokalpolitikere, DNT, Naturvernforbundet og vi andre 
må mye mer kraftfullt ta opp kampen - nå! Det skylder 
vi våre etterkommere


